
 

ZPRÁVA ÚPCH 

Vážení přátelé, dovolte mi, abych vás všechny přivítala na dnešním setkání. Podělím se s vámi o 

všechno, co se za loňský rok událo a co se musí vyřešit. Dovolte mi oznámit, že v letošním roce 

odstoupil z funkce poradce chovu pan Josef Dolejš z ÚP Hradec Králové, tímto bych mu chtěla 

poděkovat za jeho celoživotní práci pro chov a působení v BK ČR. 

1) PŘEHLED CHOVU ZA ROK 2016 ( je výborně zpracován v 1. čísle Zpravodaje BK ČR): 

 Bylo zapsáno 97 vrhů, narozeno 524 štěňat, zapsáno 445 (222 psů, 223 fen), z toho 175 

zlatých, 223 žíhaných a 47 bílých.  

 Mrtvě narozeno 37, utraceno 18, uhynulo před zápisem 24, rozštěp patra 11, kýla 23, 

zalomený ocásek 11, nevybarvená spojivka 93, nesestouplé varle 54. 

Celkově byl chov přibližně na stejné úrovni jako v roce 2015, o něco málo se snížil počet štěňat a 

zvýšil se počet nevybarvených spojivek 

2) ZKOUŠKY CHOVNOSTI 

 Na zkouškách chovnosti v roce 2016 bylo předvedeno celkem 89 jedinců, 5 jedinců 

nebylo zařazeno do chovu z důvodu povahy, jedna fena nebyla zařazena z důvodu chybějícího 

zubu (řezák). 5 plánovaných ZCH nebyly pořádány. 

Jako velmi pozitivní vidím pořádání německé ZTP - pořadatel ÚP Praha 5.6.2016 ve Stromovce - 

rozhodčí Toni Piasentin, kde bylo 8 kvalitních jedinců, neobstála pouze jedna fena. 

3) BONITACE 

 Ze čtyř plánovaných bonitací se pořádaly tři (ÚP Rychvald nepořádala), byli představeni 3 

psi a 3 feny. Počet se proti minulému roku značně snížil. Je tedy na zvážení, jak bonitace 

plánovat a pak provádět. 

4) CHOVATELSKÝ ŘÁD 

       MVDr. Emilie Klečková, ÚPCH 

 

 


